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نكته بازی

وز چهره ر

این اسمش »طلسم« نیست
در مسابقات این هفته لیگ ایتالیا، اینتر نتیجه اعجاب آوری گرفت 
و با 6گل لاتزیــو را در خانه خودش شکســت داد؛ تیمی که جزو 
آماده ترین تیم های این فصل سری آ بوده اســت. در این مسابقه 
هم مثل 4دیدار داخلی قبلی فرصت بازی به مهدی طارمی نرسید 
و همانطور کــه می بینید جای او در ترکیب هــم خالی نبود. پس 
از این مسابقه، یکی از سایت های ورزشــی که شبانه روز در حال 
بزرگ نمایی عملکرد لژیونرهاســت و از ســرفه و عطسه آنها هم 
دستاورد می سازد، نوشت: »طارمی در ایتالیا طلسم شده است.« 
خب البته اسم این واقعا طلسم نیست. حقیقت آن است که طارمی 
با وجود همه توانایی هایش، در تیمی به قدرت اینتر نمی تواند مثل 
ریوآوه و پورتو یکه تاز باشد. بهترین های دنیا آنجا هستند و رقابت 
سنگین است. او در 33ســالگی، در بحث فنی دچار چالش شده و 

طلسم و سایر مسائل فقط برای شما موضوعیت دارد.

کاش می شد بیرون ورزشگاه هم نباشید!
در اتفاقی بسیار زیبا و خجسته، دیدار 2تیم سپاهان و پرسپولیس 
برای نخستین بار در تاریخ فوتبال ایران تنها با حضور هواداران زن 
برگزار شد، روی سکوها هیچ اتفاق بدی نیفتاد و همه  چیز خیلی هم 
عالی بود. با این حال بیرون از استادیوم، کلیپی منتشر شد که نشان 
می داد یک راننده مرد خشمگین، پرچم یک زن هوادار پرسپولیس 
را گرفته و حتی روی او چوب می کشد؛ اتفاقی دردناک که با هیچ 
متر و معیاری پذیرفتنی نیســت. این مدل رویارویی با هوادار تیم 
حریف، حتی اگر طرف مقابل مرد هم باشــد نکوهیده و غیرقابل 
تحمل است، چه برسد به اینکه با یک خانم چنین برخوردی صورت 
بگیرد. کمیته انضباطی دست کم یک بار در عمرش حکم درست 
داد و لااقل برای یک بازی هم که شده فضای استادیوم درست شد. 
اما کاش می شد حکمی داد که براساس آن امثال شما حتی بیرون 

ورزشگاه هم نباشید! 

چیزی است که فراموش شود؟
این هفته در نشست های خبری پیتســو موسیمانه هم یک اتفاق 
خیلی عجیــب رخ داد. در کنفرانس پیش از بازی بــا گل گهر از 
سرمربی استقلال در مورد تمدید قراردادش با باشگاه سؤال شد و 
او ضمن تکذیب همه  چیز، گفت هیچ صحبتی در این زمینه صورت 
نگرفته. بعد از توقف اســتقلال مقابل تیم سیرجانی اما موسیمانه 
حرفش را به شــکل غیرمنتظره ای اصلاح کرد و گفت: »راستش 
دیروز دچار اشتباه شدم و یادم رفته بود مدیر باشگاه در این مورد 
با من صحبت کرده است. شخصا دوست دارم در ایران بمانم.« آیا 
واقعا مذاکره در مورد تمدید، چیزی است که آدم یادش برود؟ مگر 
در مورد ناهار سه شنبه 2هفته پیش از شــما سؤال پرسیدند که 
فراموش کردی؟ کلا 2ماه است اینجا تشریف دارید و قاعدتا اتفاق به 
این مهمی را نباید فراموش کرده باشید. خلاصه این داستان نشانه 
زیاد خوبی نبود که در ساده ترین تعبیر، می تواند نشان بدهد شما 
بیش از حد تحت تأثیر مدیران باشگاه هستید. امیدواریم برداشت 

ما صحیح نباشد.

بد عادت با بیرو!
به نظر می رسد تسلط بیرانوند روی توپ های هوایی، 

مدافعان پرسپولیس را تنبل کرده است
بدون تعارف الکسیس گوندوز دروازه بان خوبی است که در ترکیب 
پرسپولیس هم نمره قبولی می گیرد. تخصص او گرفتن تک به تک 
است و در موقعیت های نزدیک عملکرد بسیار خوبی دارد. با وجود 
این، حالا دیگر همه می دانند که گوندوز در مهار شوت های راه دور 
مشکل دارد و اگر هم آنها را بگیرد، این اتفاق به صورت ناقص و در 
دو ضرب رخ می دهد. الکسیس همچنین به خاطر قد و قواره اش 
میانه چندان خوبی هم با خروج از دروازه ندارد و همین مسئله 
به یک نقطه ضعف اساسی برای پرسپولیس تبدیل شده است. 
اینکه بسیاری از گل های دریافتی سرخپوشان در لیگ و آسیا 

ناشی از ارسال ها بوده، به  خوبی همین مسئله را نشان می دهد.
در چنیــن شــرایطی، قاعدتا مدافعــان پرســپولیس باید جور 
دروازه بان شان را بکشند، اما خیلی اوقات این اتفاق رخ نمی دهد و 
آنها در جاگیری و پرش ها خوب عمل نمی کنند. شاید یکی از دلایل 
این مســئله، خو گرفتن این مدافعان به خروج های غالبا مطمئن 
علیرضا بیرانوند در سال های گذشــته بوده باشد. بیرو اگرچه در 
یکی، دو فصل اخیر به شدت افت کرد،  همچنان و در بدترین فرم 
خودش هم به خاطر قد بلند و دست های کشیده اش، به راحتی از 
دروازه خارج می شــد و خیلی از توپ های هوایی را قبل از اینکه 
قرار باشد به خطری تبدیل شود، دفع می کرد. دست کم این یک 
مهارت او، همچنان همراهش است. شاید سال ها بازی در چنین 
موقعیتی، امثال کنعانی زادگان و گولسیانی را روی توپ های بلند 
تنبل بار آورده باشد. هر چه هست، آنها بی گمان نیاز به تمرین و 
تمرکز بیشتری دارند تا این ضعف تکراری را از بین ببرند. سپاهان 
در بازی با پرسپولیس فقط صاحب یک ضربه کرنر شد و همان را 

هم گل کرد!

جان تازه  گرفته ایم
میثم کریمی |  سپاهان در یک روز خاص و تاریخی و درحالی که 
حدود 40هزار هوادار زن در ورزشگاه نقش جهان اصفهان حضور 
داشتند، در یک بازی مهم پرســپولیس را شکست داد. برد عصر 
دوشنبه از این لحاظ برای سپاهان مهم است که آنها مقابل یکی 
از رقیبان مستقیم خودشان به پیروزی رسیدند. با این حال 
محمد کریمی کاپیتان زردپوشان معتقد است که آنها باید 
این برد را فراموش کنند چون در ادامه لیگ کار سختی در 
پیش دارند. دقایقی بعد از بازی سپاهان و پرسپولیس، 

با کریمی صحبت کردیم.

   فکر می کردی در این بازی مهم به 
پیروزی برسید؟

در ذهن ما چیزی جز برد نبود، خصوصا اینکه در زمین خودمان بازی 
می کردیم و 3امتیاز این بازی خانگی برایمان اهمیت زیادی داشت. 
البته می دانستیم بازی سختی داریم چون پرسپولیس هم تیم خوبی 
است. ما با یک گل از حریف پیش افتادیم و می توانستیم بازی را بهتر 
کنترل کنیم ولی متأسفانه گل مســاوی را خوردیم. در نیمه دوم 
تلاش کردیم تا به گل برسیم که خوشبختانه این اتفاق افتاد، البته 

می توانستیم بیشتر هم گل بزنیم.

   پرسپولیس در این بازی 10نفره شد. قبول 
دارید اگر آنها اخراجی نمی دادند شــاید این بازی را 

نمی بردید؟
نمی شــود چیزی را پیش بینی کرد. فوتبال همین است و 
بازیکن آنها به خاطر خطایــی که انجام داد اخراج 

شــد. ما در هر شــرایطی دنبال برد بودیم. حتی اگر پرسپولیس 
10نفره هم نمی شد هدف ما تغییری نمی کرد.

   پرسپولیســی ها معتقدند خطای گولسیانی 
اخراج نداشت. حرفشان را قبول داری؟

بازیکن حریف بی احتیاطی کرد و فکر می کنم تیم داوری تصمیم 
درستی گرفت.

   شما یک بازی 6امتیازی را از پرسپولیس بردید. 
پیروزی در این بازی می تواند نقــش مهمی در قهرمانی 

سپاهان داشته باشد.
ما تازه 12بازی انجام داده ایم و 18بازی دیگر مانده است. هر بازی مثل یک 
فینال است و تمام این امتیازها اهمیت دارد. ما باید برد مقابل پرسپولیس 
را فراموش کنیم و به فکر بازی های بعدی باشیم. هر بازی داستان خودش 

را دارد و مهم این است که بتوانیم روند فعلی را ادامه دهیم.

   پرسپولیس، تراکتور یا استقلال؛ کدام تیم را 
رقیب اصلی سپاهان برای رسیدن به قهرمانی می دانی؟

نمی توانم از تیم خاصی اسم ببرم. تیم هایی که نام بردید هر کدام 
شاخصه های خودشــان را دارند ولی ما روی کار و نتایج خودمان 

تمرکز داریم.

   فکر می کنی طلسم چند ساله شکسته شود و 
سپاهان در لیگ به قهرمانی برسد؟

اگر می خواهیم به قهرمانی برسیم باید در زمین مسابقه حرف مان 

را بزنیم. ما تا پایان لیگ راه سختی داریم و مهم این است که در هر 
بازی با تمرکز بالا بازی کنیم. ما در 3-2سال گذشته هم مدعی 
بودیم و می توانستیم قهرمان شــویم ولی این عنوان را از دست 
دادیم، ســپاهان باید از تجربه چند ســال اخیر استفاده کند. ما 
باید برای قهرمانی بجنگیم و به هدف مان برســیم. تمام هدف ما 

خوشحال کردن هواداران سپاهان است.

   در مورد جو ورزشگاه نقش جهان صحبت کن. 
فکر می کردی یک روز فقط با حضور زنان چنین مسابقه 

مهمی برگزار شود؟
واقعا جو ورزشگاه بی نظیر بود و یک روز خاص برای سپاهان و فوتبال 
ایران رقم خورد. از همه آنهایی که برای حمایت سپاهان به ورزشگاه 
آمدند تشکر می کنم. آنها به خوبی تیم را تشویق کردند و حامی ما 

بودند، امیدوارم در ادامه فصل باز هم خوشحال شان کنیم.

   کار کردن با کارترون سرمربی جدید سپاهان 
چطور است؟

فکر می کنم با آمدن او ســپاهان جان تازه ای گرفت. بازیکنان در 
حال حاضر آرامش دارند و امیدوارم در ادامه لیگ شــرایط خوبی 

برای ما رقم بخورد.

   کارترون با مورایس چه تفاوت هایی دارد؟
هر مربی سبک خاص خودش را دارد. تمرینات ما با شکل متفاوتی 
نسبت به گذشته انجام می شود و طبیعتا تفکرات هر مربی با مربی 

دیگر فرق دارد.

چشمه های خشکیدهچشمه های خشکیده
عملکرد برخی بازیکنان پرسپولیس در این فصل چنگی به دل نزده؛ حالا یا از عدم مهارت گاریدو در بازی گرفتن از آنهاست یا از بدشانسی او

همراه شــد، یک نیمه دوم درخشــان مقابل ملوان در انزلی و دروازه نســاجی که در نهایت با شکســت دردناک یک بر صفر نمایش های خوبی داشــته اســت؛ 90دقیقه هجوم کامل روی بــا نگاهــی منصفانــه، پرســپولیس در چند بــازی اخیرش 

حدود زیادی مشخص شده، اما این بدشانسی و اشتباهات فردی به نظر می رسد سیستم، ترکیب اصلی و ساختار مدنظر گاریدو تا گولســیانی عقیم ماند و به باخت ناگوار دیگری منجر شد. حالا یک نیمه اول خیلی خوب جلوی ســپاهان که با اخراج گئورگی 

شدن آنها از سوی مربی بستگی دارد. این دیدگاه می تواند قابل بر عهده کادرفنی است و فراز و فرود بازیکنان به چگونگی هدایت برخی با قدرت بر این باورند که مسئولیت اشتباهات فردی هم است که دست از سر  مربی اسپانیایی برنمی دارد. در این زمینه، 

تفاوتی در اصل داســتان ندارد و این گاف ها، روزگار گاریدو را گاریدو است، یا از بدشانسی او ناشی می شــود. هر چه هست، تامل باشــد. حالا هم کم و کاســتی های سرخپوشان یا تقصیر 
سیاه کرده. چند مورد را مرور کرده ایم.

محمدحسین کنعانی زادگان
زحمت گل دوم سپاهان را او کشــید. یک مدافع بین المللی و ملی پوش که 
بازوبند کاپیتانی را هم به دســت دارد، یک ارسال ســاده را بدون کمترین 
آگاهی محیطــی تبدیل به گل برتــری حریف می کنــد. درحالی که بازی 
پرسپولیس و سپاهان کاملا به تعادل کشیده شــده بود، کنعانی توپ را با 
پشت سر به لیموچی داد تا این بازیکن با یک ضربه دیدنی کار را تمام کند. 
کنعانی در دیدار آسیایی با الشــرطه عراق هم گل اول را تقدیم تیم حریف 

کرد تا پرسپولیس 90دقیقه کامل عذاب بکشد.

علی علیپور
او درد بزرگ گاریدو است. آقای گل سابق لیگ برتر براساس رزومه اش جذب 
شد، اما کمتر کسی می توانســت تصور کند نیمکت نشینی در غربت تا این 
حد او را خراب کرده اســت. اصلا این علیپور یک نسخه دیگر از آن مهاجم 
ســال های نه چندان دور پرسپولیس است. شاید ســختگیرانه بشود گفت 
تک تک ضرباتی که این بازیکن به توپ می زند غلط و مخرب است. حقیقتا کار 
سختی است، اما علیپور از عهده آن برمی آید. در نهایت هم مربی ناچار است از 

او به آل کثیر و از هر دو به لوکاس ژوآئو پناه ببرد. عجب عذابی!

میلاد محمدی
اوایل فصل و در شروع بازی هایش برای پرسپولیس شاداب تر بود و بیشتر در 
زمین دیده می شد، اما حالا به یک مدافع چپ معمولی تبدیل شده است. این 
دیگر بحث اشتباهات لحظه ای نیست که بشود گفت اتفاق و بدشانسی بوده؛ 
در مورد محمدی از یک روند نزولی حرف می زنیم که می تواند مسئولیتش با 
کادرفنی باشد. خب البته میلاد همیشه در فاز هجومی مشکل داشته و پیش 
از این میانگین هر فصل ارسال یک یا دو پاس گل را به جا گذاشته که از این 

دیدگاه هنوز برای تکرار رکورد خودش در این فصل دیر نشده!

گئورگی گولسیانی
بعضی کارشناسان داوری گفته اند اخراج مستقیم او درست نبود و البته عده 
بیشــتری عقیده دارند آن کارت قرمز به درستی به مدافع گرجستانی داده 
شد. هر چه هست، گولسیانی در آن قســمت از زمین روی یک توپ ساده، 
بسیار ناشیانه پایش را بالا آورد و تیمش را دچار زحمت کرد. چنین حرکتی 
از مدافع تیم ملی گرجستان بعید بود. به علاوه در مورد کنعانی و گولسیانی 
حتما باید به این نکته هم اشاره کرد که عملکرد آنها با وجود قامت بلندشان 
روی ضربات ایستگاهی اصلا خوب نبوده و کاشته های رقبا به پاشنه آشیل 

این فصل سرخپوشان تبدیل شده است.

فرشاد احمدزاده
یکی از بحث برانگیزترین بازیکنان پرســپولیس در این فصل بوده اســت. 
کادرفنی به او اعتقاد ویژه دارد که حالا یا به خاطر فقدان مهره های بهتر است، 
یا از تلاش و تحرک زیاد احمدزاده ناشی می شود. با این حال آمار هجومی 
این وینگر افتضاح بوده است؛ صفر گل و صفر پاس گل. آیا گاریدو نمی تواند از 
او بازی بگیرد؟ به هر حال فرشاد فصل گذشته در همه مسابقات 6گل برای 
سپاهان زده و 5پاس گل ارسال کرده بود که الان در صد فرسخی آن آمار هم 
نیست. البته از حق نگذریم اگر مهاجمان پرسپولیس تا این حد »شاهکار« 

نبودند، تا اینجا حداقل یکی، دو پاس گل به اسم احمدزاده ثبت می شد.

عیسی آل کثیر
کم بازی می کند، زیاد موقعیت به دست می آورد و تک تک آنها را با وسواسی 
خاص به باد می دهد! داستان عیسی یک معمای واقعی است. برخلاف میلاد 
محمدی و فرشاد احمدزاده، سخت است گناه افول این بازیکن را هم گردن 
گاریدو بیندازیم. عیسی در این سن و سال و با این همه تجربه، حداقل باید 
از پس گل کردن تک به تک های 30 متری بر بیاید یا لااقل تشخیص بدهد 
کدام توپ را با پا و کدام یکی را با سر باید بزند! مربی هرگز نمی تواند در یک 
بازه کوتاه زمانی تا این حد یک بازیکن را خراب کند، مگر اینکه ســم توی 

غذای او بریزد!

محمد کریمی، کاپیتان سپاهان تأکید دارد تیمش باید از تجربه 3-2سال گذشته درس بگیرد و امسال دیگر قهرمانی را از دست ندهد


